
P R O T O K Ó Ł    Nr  1

Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 listopada 2006 roku w lokalu Urzędu 
Gminy w Sońsku .

W sesji wzięło udział 15 radnych według listy obecności.

Spoza Rady Gminy w obradach sesji uczestniczyli :

Gebert Waldemar – Wójt Gminy
Goś- Wilińska Marianna – Sekretarz Gminy
Kwiatkowska Magdalena – Skarbnik Gminy
Koniecek Wiesław – Przew. Rady Gminy poprzedniej kadencji
Gutowski Zbigniew – Przew. Gminnej Komisji Wyborczej w Sońsku

Przebieg obrad

Ad. 1

Koniecek Wiesław  powitał wszystkich obecnych na sali, pogratulował radnym 
wyboru  i  poinformował ,  że zgodnie z art.  20 ust  2 Ustawy o samorządzie 
gminnym  pierwszą  sesję  nowo  wybranej   Rady    Gminy   zwołał   jako 
przewodniczący  poprzedniej  kadencji  i  że  obrady  I  sesji   do  czasu  wyboru 
Przewodniczącego  Rady  Gminy  poprowadzi  najstarszy  wiekiem  radny  Pan 
Eugeniusz Owczarczyk 
Radni uczcili minutą ciszy pamięć górników , którzy zginęli w Kopalni Węgla 
Kamiennego „Halemba” w Rudzie Śląskiej .
Eugeniusz Owczarczyk   podziękował byłemu Przewodniczącemu Rady Gminy 
za jego pracę w poprzedniej kadencji  i otworzył obrady I sesji. Następnie na 
podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania uchwał.

Ad 2

Najmłodszy  wiekiem  radny  Pan  Robert  Kozłowski   odczytał  treść  roty 
ślubowania  ,  zawarty  w  art.  23  Ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Radni 
wyczytani  z  nazwiska  i  imienia  potwierdzili  wolę  ślubowania  wypowiadając 
słowo  „ślubuję”.  Ślubowania  nie  złożył  radny  Jarosław  Wielechowski  w 
związku z tym, że został wybrany na Wójta Gminy.
Po  ślubowaniu  Przewodniczący  obrad  stwierdził  ,że   radni  którzy  złożyli 
ślubowanie objęli mandat radnego Rady Gminy w Sońsku.



Ad. 3

Przewodniczący obrad  przedstawił zaproponowany  przez Przewodniczącego 
Rady  Gminy  poprzedniej  kadencji   porządek  obrad  .  Radni  jednogłośnie 
przyjęli  zaproponowany porządek obrad w następującym brzmieniu :

1. Otwarcie  sesji  i  stwierdzenie  prawomocności  obrad  przez  Radnego 
Seniora.

2. Ślubowanie radnych.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy w Sońsku.

a/ zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy w 
Sońsku,
b/powołanie Komisji Skrutacyjnej,
c/ przyjęcie Regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy,
d/prezentacja / wystąpienie kandydatów/,
e/przeprowadzenie głosowania /tajnego/,
f/podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.

5. Przejęcie  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy  prowadzenia  sesji  od 
Radnego Seniora.

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy w Sońsku.
a/  zgłaszanie  kandydatów  na  funkcję  Wiceprzewodniczącego  Rady 
Gminy w Sońsku,
b/powołanie Komisji Skrutacyjnej
c/przyjęcie Regulaminu  wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy w 
Sońsku
d/prezentacja /wystąpienie/ kandydatów,
e/przeprowadzenie głosowania / tajnego/
f/podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.

7. Sprawozdanie Wójta poprzedniej kadencji o stanie Gminy.
8. Interpelacje radnych Rady Gminy.
9. Wolne wnioski i informacje.
10.Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy.

Ad. 4

Radny Robert Kozłowski zgłosił kandydaturę Radnego Wiesława Szmalca na 
Przewodniczącego Rady Gminy.
Radny  Wiesław  Piotrowicz  zgłosił  kandydaturę  Radnego  Rafała  Siwka  na 
Przewodniczącego Rady Gminy.
Obydwaj kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.



Na członków Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni :

1.Drozdowski Edward 
2.Grzywacz Leszek
3.Borowy Eugeniusz

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji.

Skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty przy jednym głosie „wstrzymującym 
się”
Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się w następujący sposób:

1.Drozdowski Edward – przewodniczący
2.Grzywacz Leszek – członek
3.Borowy Eugeniusz – członek

Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  przedstawił  propozycję  Regulaminu 
głosowania wyboru Przewodniczącego Rady Gminy .

Przedstawiony Regulamin został jednogłośnie przyjęty przez Radnych .
Regulamin stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Następnie  odbyła  się  prezentacja  kandydatów  zgłoszonych  na  funkcję 
Przewodniczącego Rady Gminy.

Prowadzący obrady poinformował , że zgodnie z art.19 ustawy o samorządzie 
gminnym,  Przewodniczący   Rad  Gminy  jest  wybierany   bezwzględną 
większością głosów w obecności co najmniej połowy rady. W naszej sytuacji 
bezwzględna większość wynosi 8 głosów.

 Komisja Skrutacyjna przeprowadziła wybory zgodnie z przyjętym regulaminem
Po zakończeniu głosowania  Komisja  Skrutacyjna  ustaliła  wyniki  głosowania, 
sporządziła protokół i ogłosiła wyniki /protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokółu/.

Na Przewodniczącego Rady Gminy w Sońsku został wybrany Radny Wiesław 
Szmalec , który otrzymał 8 głosów . Drugi kandydat Rafał Śiwek otrzymał 6 
głosów.

Przewodniczący  obrad  odczytał  treść  uchwały  stwierdzającej  wybór 
Przewodniczącego Rady Gminy.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie



Ad. 5

Po dokonaniu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy w Sońsku prowadzący 
obrady  Radny  Eugeniusz   Owczarczyk  przekazał  dalsze  prowadzenie  obrad 
nowo wybranemu Przewodniczącemu.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Gminy  podziękował za wybór na tą funkcję i przystąpił 
do realizacji  pkt. 6 porządku obrad.

Na kandydata na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  został zgłoszony Radny
Krzysztof Nowicki.

Radny Krzysztof Nowicki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radni jednogłośnie zdecydowali, że wyboru Wiceprzewodniczącego dokona 
Komisja Skrutacyjna powołana wcześniej.

Radni  jednogłośnie  przyjęli  Regulamin  głosowania  wyboru  na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Regulamin stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu . 

Następnie  odbyła  się  prezentacja  kandydata  na  Wiceprzewodniczącego  Rady 
Gminy.

Komisja  Skrutacyjna  przeprowadziła  głosowanie  zgodnie  z  przyjętym 
Regulaminem.
Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustaliła wyniki głosowania 
sporządziła  protokół  i  ogłosiła  wyniki  głosowania  /  protokół  Komisji 
Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu/.

Na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy został wybrany Radny
Krzysztof Nowicki , który otrzymał 10 głosów.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  uchwały  stwierdzającej  wybór 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.



Ad. 7

Gerert  Waldemar  –  moje  sprawozdanie   w  dniu  dzisiejszym będzie  bardzo 
krótkie,  szczegółowe  sprawozdanie  przygotuję   na  następną  sesje  łącznie  z 
nowym budżetem.
Gmina Sońsk dysponuje budżetem w wysokości ok. 13 milionów złotych , za 
wykonanie  tego  budżetu  RIO  i  Rada  Gminy  corocznie  udzielała  mi 
absolutorium  ,  znaczy  to  ,  że  budżet  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków 
realizowany był prawidłowo.  W ubiegłym roku RIO przeprowadziła  tak zwaną 
kontrole kompleksową gminy i wynik tej kontroli był dla Gminy pozytywny.
Gmina realizując  inwestycje  wspierała  się  kredytami  i  pożyczkami .Przepisy 
pozwalają zaciągać zobowiązania do 60 % dochodu budżetu gminy. W naszym 
przypadku zobowiązania te wynoszą 28.23% . 
Gmina  jest  organem  prowadzącym  dla  dwóch  przedszkoli  ,  czterech  szkół 
podstawowych i dwóch gimnazjów . Na terenie gminy działa również społeczna 
szkoła  podstawowa  i  społeczne  gimnazjum   w  Kałeczynie,  działają  dwie 
instytucje kultury.
Gmina  wykonuje  również  w  ramach  zadania  własnego  obowiązek 
zabezpieczenia przeciwpożarowego. Jest sześć jednostek OSP.
Jednostkami pomocniczymi gminy są sołectwa . Gmina liczy 37 sołectw.
Gmina  jest  właścicielem  mienia  komunalnego.  Wykaz  posiadanego  mienia 
komunalnego  przekażę  przy  budżecie  panu  Przewodniczącemu  Rady  Gminy 
Oprócz  działek  i  ziemi  jesteśmy  też  właścicielami  oczyszczalni  ścieków  , 
kanalizacji ścieków i sieci wodociągowej.
Rada poprzedniej kadencji przyjęła Lokalny Plan Rozwoju Gminy ,stanowi on 
ważny dokument. Nie ma  Planu Zagospodarowania Przestrzennego , aktualne 
jest tylko Studium Uwarunkowań Przestrzennych.
 Reasumując  ,  Gmina  na  dzień  dzisiejszy  posiada  zdolność  finansową  i 
wykonanie zadań własnych nałożonych na gminę nie jest zagrożone.

Ad. 8

 Radni nie zgłosili żadnych interpelacji.

Ad. 9

Waldemar  Gebert  –  ponieważ  jest  dużo  nowych  radnych  chciałem 
poinformować, że  w ciągu miesiąca od złożenia ślubowania każdy z Radnych 
powinien  złożyć  oświadczenie  majątkowe  ,  nie  złożenie  skutkuje  utratą 
mandatu. Druki znajdują się w biurze Rady Gminy.
W najbliższym czasie odbędzie się następna  sesja Rady Gminy , najpóźniej do 
10 grudnia , na tą sesję w materiałach otrzymacie projekt budżetu.



Na następnej sesji zostaną przyjęte  dwa protokóły jeden z poprzedniej kadencji 
i  z  dzisiejszej  sesji.  Protokóły  znajdują  się  w  biurze  Rady  Gminy  ,  proszę 
Radnych  o zapoznanie się z nimi.

Ad. 10

Na tym obrady zakończono.
Sesja trwała od godziny  13: 00 do  15: 00

Protokółowała – Krystyna Sobczyńska 


